
Interpelácia č. 42/2017   
 
4. zasadnutie mestského zastupiteľstva 
konané dňa 29.3.2017  
 
Mgr. Begala: 
Interpelácia v podstate sa týka zápisu deti do 1. ročníka, ktorý sa bude konať od budúceho 
týždňa od 3. apríla do 7. apríla. Chcem sa opýtať odboru školstva, aké opatrenia sme prijali na 
to, aby tie školy, základné školy mali dostatočný počet žiakov pri zápise. Jedna sa hlavne môj 
folklór, o  Základnú školu Sever a o to, aby tá škola mala žiakov zo svojho obvodu a aby sme 
predišli tomu, čo už sa tu niekoľko rokov deje. Hovorili sme na komisii školstva o nejakom 
podmienečnom zápise, ako sme informovali riaditeľov a aké kroky by sme mohli k tomu, ako 
sme pripravení celkovo na ten zápis. 
 
Mgr. Gajdošová: 
Dňa 15. marca sme mali riaditeľskú poradu a zápis do 1. ročníka bol jedným z programu 
rokovaní na tejto porade. Riaditelia všetkých základných škôl dostali predpokladaný počet 
prvákov zo svojho obvodu. Nielen počty dostali, ale konkrétne menoslov všetkých 
predpokladaných detí, ktoré patria do ich obvodu. Boli oboznámení s konkrétnymi číslami, aj 
dokonca sme porovnávali aj tieto čísla s rokom 2016, takže sme to podrobne rozobrali. 
Konkrétne Základná škola Pribinova má 34 žiakov v 9. ročníku, teda predpokladáme, že mali 
by prijať do 1. ročníka, mali by otvoriť dve triedy a to z toho dôvodu, aby počet žiakov na 
tejto škole neklesol. Ja som, ako vyzývala som všetkých riaditeľov škôl, teda konkrétnych 
ostatných dvoch Základnej školy M. R. Štefánika a Základnej školy Komenského, aby, 
vyzývala som ich ku kolegialite, aby zapisovali  žiakov najskôr zo svojho obvodu a aby 
odporúčali rodičom tých žiakov, ktorí patria do obvodu Základnej školy Pribinova, aby im 
odporúčali navštíviť túto školu. Nemôžeme ísť nad rámec zákona, nechcem teraz citovať 
zákon, ale myslím si, že hovorili sme o tom aj na komisii školskej, že síce školské obvody 
máme a to kvôli zabezpečeniu ústavného práva na vzdelanie, ale konečné rozhodnutie je na 
rodičovi. Takže nad rámec tohto nemôžme ísť, ale myslím si, že tá komunikácia s riaditeľmi,  
myslím si, že dostatočná. Dokonca aj dnes dopoludnia som kontaktovala pani riaditeľku 
Základnej školy M. R. Š., ktorá mi potvrdila, že plánuje otvoriť 2 – 3 triedy a s pánom 
riaditeľom Základnej školy Komenského som sa tiež rozprávala aj mimo porady, to znamená 
ešte po tom 15.-tom marci a dohodli sme sa tiež na takej ústretovosti voči žiakom z iných 
obvodov, že nebude protestovať, pokiaľ to nebude, teda nebude rodič na tom trvať. Toľko. 
 
Mgr. Begala: 
Rozumiem, ale môže sa stať, že tam nebude taký počet, aký plánujeme na Základnú školu 
Pribinovu, čo potom, už bude neskoro pri zápise. Mal som osobne možnosť vidieť aj 
reklamné plagáty, pomaly letáčiky po celom Trebišove, čo sa týka jednej konkrétnej 
základnej školy, nebudem ju menovať na Ulici Komenského. Prečo je v inom obvode, alebo 
loví v inom obvode, keď nepotrebuje mať tých žiakov. Nadstav riaditeľ má najvyšší možný 
príplatok za určitý počet tried, ktoré má nadstav, nepotrebuje ich. Tie dohody tu boli už 
niekoľko rokov, som tu druhé volebné obdobie, tak riešime to, nedá sa to poriešiť. Ja 
hovorím, že tie obvody sú zbytočné, lebo nič nevyriešia a problémy budeme mať 
s prepúšťaním ľudí a učiteľov a to by som nerád a verím, že ani vy nie. Takže, skôr by som sa 
priklonil k tomu podmienečnému zápisu na inú školu, do iného obvodu, ale až keď sa naplní 
stav na tej základnej škole, ktorá má tam svoje deti a majú tam, prislúchajú tej danej škole 
a potom nech si zoberú ten nadstav, ale my potrebujeme predsa tých učiteľov tam udržať 
a potrebujeme v tej triede nemať 15 detí, ale 21 detí a keď chceme tam dve triedy, tak 



potrebujeme, keď dobre počítam 42 detí na základnú školu a myslím, že toľko detí tam aj je. 
Takže skúsme, lebo to nás dobehne ja hovorím a budeme potom riešiť ďalšiu budovu. Dneska 
sme riešili Bliku, potom budeme riešiť čo zase so Základnou školou Sever, potom budeme 
búrať a budeme robiť ja neviem Kauflandy a ja neviem, čo ešte ďalších základných škôl. 
Takže, ja by som možno, lebo tá dohoda riaditeľov, áno, to je slovo, slovo, či ich dodržujú, 
nedodržujú, to je už druhá vec, ale potvrdzuje sa to, že tie dohody nie sú reálne. No, ďakujem.  
 
Mgr. Gajdošová: 
Ešte by som chcela reagovať na to, že tie obvody nie sú zbytočné, lebo musím zopakovať, že 
musíme zabezpečiť ústavné právo na vzdelanie, teda rodič musí mať istotu, že niektorá škola 
mu to dieťa zapíše a môžem povedať, že osobne budem sledovať zápis detí a budem 
kontaktovať riaditeľov jednotlivých základných škôl. Vedia všetci o tom, že záujem mesta je 
to, aby na Základnej škole Pribinova sme otvorili dve triedy. Konkrétne s pánom riaditeľom 
Základnej školy Komenského som rozprávala, nechcem teraz verejne hovoriť o tom všetko 
podrobne, ale aj on vie o tom, že na Základnej škole Pribinova je nutné otvoriť dve triedy. 
Okrem toho, nie je klesajúca tendencia na tejto škole. Minulý rok a tento rok, keď porovnáme, 
tak naozaj. 
 
Mgr. Begala: 
Klesajúca tendencia, no, každý robí, čo môže, preto sme aj ten hokej spustili atď., keď mám 
dobré informácie, tak detí tam pribúda, ubúda, raz prídu, raz neprídu, ale hovorím, ako 
systémovo sú ďalej, keď zoberieme, mám maximálny možný plat, odmenu za 32, na čo mi 36, 
len preto, aby som mal, dobre.  
 
PhDr. Čižmár: 
Ak môžem ešte na doplnenie, treba si uvedomiť aj to, že ak je aktivita zo strany školy, napr. 
zo Základnej školy Komenského na nejakú popularizáciu, alebo letákovú formu oslovenia, no 
bohužiaľ, to my obmedziť nemôžeme. Tak, to je snaha tej školy vytvoriť si taký dobrý základ, 
alebo takú popularitu v tom meste a s prezentovaním aktivít, aby ten záujem bol. Čiže, potom 
tam je už len jediné možné riešenie, aby takým istým spôsobom pristupovali možno 
k získavaniu žiakov aj ostatné školy.  
 
Mgr. Begala: 
Rozumiem, niekto možno na tie letáky nemá práve kvôli tomu, že nemá deti, ale tak jak ste 
povedali, výsledky rozhodujú. Takže, ja som za, nech výsledky rozhodujú o tom, aká škola, 
aká je, ale my vieme, kto sa zaujíma o to.  
 
PhDr. Čižmár: 
Toto je jasné, veď nikto ani neupiera, pretože Základná škola Pribinova má svoje výsledky, 
len možno to je teraz aj na, tá loptička na strane školy, musí dostať do povedomia aj ľudí 
a hlavne rodičov, aké úspechy má, čím sa zaoberá, čomu sa venuje, pretože a to mi potvrdia 
všetci, ktorí možno majú  školopovinné deti, že v tejto situácii fakt je rodič veľmi dôležitý. 
Ťažko ho prinútiť, aby dieťa zobral z tejto školy a presunul ho na inú, je t o zvyčajne z tých 
99 % práve na ňom. 
 
 
Zodpovedané: na MsZ  
Dňa: 29.3.2017 
 
 


